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  PROTOKÓŁ Nr 3/2011 

ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej, 

Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej, 

Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 27 kwietnia 2011 roku. 
  

Posiedzenie odbyło się w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy Bielsk Podlaski, 
przy ul. Mickiewicza 46, w godz. 9.05 – 10.25. 

W posiedzeniu wzięli udział wszyscy członkowie: 

• Komisji Rewizyjnej  

− OLSZEWSKI STANISŁAW – Przewodniczący 

− NIKOŁAJUK MIKOŁAJ – członek Komisji 

− PAC BARBARA – członek Komisji 

− RUTA JAROSŁAW – członek Komisji 

• Komisji Bud żetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

- WYSZKOWSKI ANATOLI – Przewodniczący 

- BOROWSKI ANDRZEJ – członek Komisji 

- ŁOZOWIK PAWEŁ – członek Komisji 

- PAWLUCZUK JAN – członek Komisji 

- TYNIEWICKI ANDRZEJ – członek Komisji 

• Komisji O światy i Spraw Społecznych 

- CHILKIEWICZ JERZY – Przewodniczący 

- CAR MIKOŁAJ – członek Komisji 

- KORSZAK MARIUSZ – członek Komisji 

- MATEUSZUK MIECZYSŁAW – członek Komisji 

- SIEMIENIUK SŁAWOMIR – członek Komisji 

 

Ponadto w posiedzeniu wzięli udział: 

1. RAISA RAJECKA – Wójt Gminy 

2. ANATOL FILIPIUK – Zastępca Wójta Gminy 

3. NADZIEJA SOKOŁOWSKA – Skarbnik Gminy 
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4. WALENTY GAŁUSZEWSKI – Przewodniczący Rady Gminy 

Lista obecności stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

Posiedzenie otworzył WALENTY GAŁUSZEWSKI – Przewodniczący Rady 
Gminy. Powitał wszystkich radnych, Wójta Gminy, pracowników Urzędu Gminy 
oraz wszystkich przybyłych na posiedzenie. Przed przystąpieniem do realizacji 
porządku posiedzenia Przewodniczący Rady poprosił Radcę Prawnego JANA 
WOŁOSOWICZA o przedstawienie obowiązujących zasad dotyczących udziału w 
posiedzeniach Komisji osób nie będących radnymi. JAN WOŁOSOWICZ 
poinformował, że posiedzenia komisji są jawne, o czym mówi art. 11b ustawy o 
samorządzie gminnym (odczytał treść tego przepisu). Takie są również zapisy w 
statucie gminy. Osoby zainteresowane mogą więc być obecne na posiedzeniu, ale nie 
mają głosu, do czasu udzielenia go przez prowadzącego posiedzenie. Wyjaśnił 
również zasady uczestnictwa w posiedzeniu radnych nie będących członkami 
komisji, którzy mogą zabierać głos w dyskusji, ale bez prawa udziału w głosowaniu. 
Radni nie zgłosili pytań do wypowiedzi Radcy Prawnego, więc WALENTY 
GAŁUSZEWSKI dalsze prowadzenie posiedzenia powierzył 
Wiceprzewodniczącemy Rady Gminy – PAWŁOWI ŁOZOWIKOWI, który odczytał  
następujący porządek posiedzenia:  

1. Zaopiniowanie materiałów na VI Sesję Rady Gminy zwołaną na dzień 
29 kwietnia 2011 roku, tj.: 

a) Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2010 rok oraz informacja o 
stanie mienia komunalnego. 

b) Przyjęcie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 
finansowego instytucji kultury za 2010 rok. 

c) Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Bielskiemu. 

d) Powzięcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 rok. 
e) Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi i organizacjami pożytku publicznego za 2010 rok. 
          2. Sprawy bieżące. 
 
Do pkt 1a)   

 Zarządzenie Wójta Gminy Nr 10/2011 z dnia 21 marca 2011 roku w sprawie 
przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2010 rok stanowi Załącznik 
Nr 2 do protokołu. WALENTY GAŁUSZEWSKI przypomniał, że tekst 
sprawozdania został doręczony wszystkim radnym w marcu, więc było wystarczająco 
dużo czasu na zapoznanie się. Odczytał uchwałę Regionalnej Izby Obrachunowej  w 
Białymstoku z dnia 31 marca 2011 roku z pozytywną opinią o sprawozdaniu. Do 
sprawozdania nie zgłoszono żadnych pytań i uwag. 

Komisje wyraziły pozytywną opinię w tej sprawie. 

Do pkt 1b) 

 Wniosek Wójta Gminy w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 
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finansowego instytucji kultury za 2010 rok, stanowi Załącznik Nr  3 do protokołu. 

Wniosek odczytał PAWEŁ ŁOZOWIK – Wiceprzewodniczący Rady Gminy. Na 
prośbę Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej STANISŁAWA OLSZEWSKIEGO, 
Pani Wojt poinformowała, że w Gminie funkcjonują Biblioteki w Augustowie, 
Łubinie Kościelnym oraz filia w Ploskach. 

Innych pytań i uwag nie zgłoszono. 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 
instytucji kultury za 2010 rok zaopiniowano jednogłośnie pozytywnie w głosowaniu 
jawnym. 

Do pkt 1c) 

 Wniosek Wójta Gminy dotyczący przyjęcia uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu, stanowi Załącznik Nr 4 do protokołu.   

RAISA RAJECKA – Wójt Gminy  

- Poinformowała, że w bieżącym roku Państwowa Straż Pożarna obchodzi 
jubileusz 60-lecia funkcjonowania. Z tej okazji Komendzie Powiatowej PSP 
zostanie zakupiony sztandar. Aby pokryć część kosztu jego zakupu proponuje 
się przeznaczenie z budżetu gminy kwoty w wysokości 1.000 złotych, stąd 
projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Bielskiemu.  

- WALENTY GAŁUSZEWSKI – Przewodnicz ący Rady Gminy 

- Dodał, że uroczystości jubileuszowe odbęda się 24 maja o godz. 12.00 przy 
bielskim ratuszu. Zaprezentują się orkiestry dęte strażackie, wystąpi również 
zespół “ŁUNA” z Parcewa, który aspiruje do tego, by zostać zespołem 
strażackim. Zaapelował do radnych o zaakceptowanie proponowanej kwoty 
dotacji, bo Powiat należy w tej sprawie wspomóc. 

Ponieważ radni nie zgłosili więcej do projektu uchwały żadnych pytań i uwag, więc 
PAWEŁ ŁOZOWIK odczytał projekt uchwały oraz zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym radni jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali wniosek o 
udzielenie Powiatowi Bielskiemu pomocy finansowej w formie dotacji w wysokości 
1 tysiąca złotych. 

Do pkt. 1d) 

 Wniosek Wójta Gminy dotyczący wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 
2011 rok, stanowi Załącznik Nr 5 do protokołu. Wniosek omówiła Skarbnik Gminy 
NADZIEJA SOKOŁOWSKA.  

ANDRZEJ BOROWSKI – Wiceprzewodniczący Rady Gminy  

- Zapytał, co jest powodem wstrzymania prac przy budowie Ośrodka Kultury 
Lokalnej w Proniewiczach. 

ANATOL FILIPIUK – Zast ępca Wójta Gminy 
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- Wyjaśnił, że powodem wstrzymania prac jest konieczność przeprojektowania 
inwestycji z uwagi na to, że nie zostały ujęte roboty, których potrzeba 
wykonania pojawiła się w trakcie rozpoczętych prac. Ponieważ poprawki w 
projekcie wpłyną na konstrukcje budynku, konieczne jest wydanie nowego 
pozwolenia na budowę. 

RAISA RAJECKA – Wójt Gminy  

- Dodała, że projektant mógł nie widzieć pewnych rzeczy, które “wyszły” w 
trakcie rozbiórki części budynku. Żeby inwestycję wykonać dobrze, trzeba 
uzupełnić to, czego nie zrobiono w pierwszym etapie. Na prośbę 
WALENTEGO GAŁUSZEWSKIEGO poinformowała, że poprawki nie 
spowodują zwiększenia kosztów realizacji inwestycji. Na prośbę radnego 
MIECZYSŁAWA MATEUSZUKA Pani Wójt wyjaśniła punkt dotyczący 
propozycji przyznania Komendzie Powiatowej Policji w Bielsku Podlaskim 
dotacji w wysokości 10.000 zł na zakup mebli i wykładzin do budynku 
administracyjnego Komendy. Odczytała pismo z Komendy i dodała, że decyzja 
w sprawie przyznania dotacji należy do radnych. 

WALENTY GAŁUSZEWSKI – Przewodnicz ący Rady Gminy 

- Stwierdził, że Rada Gminy powinna wesprzeć Komendę i przeznaczyć 
proponowaną kwotę na cel wskazany we wniosku, tym bardziej, że dokładają 
się również inne samorządy.  Przewodniczący dodatkowo pozytywnie ocenił 
fakt, że Komendant co roku przedstawia na sesji informację o stanie 
bezpieczeństwa na terenie powiatu bielskiego. 

Radni nie zgłosili więcej pytań i uwag. 

Projekty uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 rok radni 
zaopiniowali jednogłosnie pozytywnie w głosowaniu  jawnym. 

Do pkt. 1e) 

 Pismo Wójta Gminy przedkładające sprawozdanie z realizacji programu 
współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego za 2010 rok, stanowi Załącznik Nr 6 do protokołu.  

WALENTY GAŁUSZEWSKI – Przewodnicz ący Rady Gminy 

- Jako jednocześnie mieszkaniec Parcewa poinformował, że we wsi funkcjonują 
dwa stowarzyszenia “Nasza Ojcowizna” oraz jednostka Ochotniczej Straży 
Pożarnej z Zespołem Pieśni Regionalnej “ŁUNA”. Nawiązując do opisanych w 
sprawozdaniu przykładów działalności dodał, że zespół uczestniczył w 
realizacji programu, w ramach którego były zbierane i ewidencjonowane stare 
ręczniki obrzędowe, odnajdywane na terenie wielu wsi. Wykonano ogromną 
pracę, opisano i zamieszczono w internecie około 400 ręczników. Pozytywnym 
skutkiem takiej działalności jest przyznanie zespołowi sprzętu nagłaśniającego 
o wartości 10 tysięcy złotych, który jest wykorzystywany nie tylko przez 
zespół, ale również na potrzeby Urzędu Gminy. Zespół “ŁUNA” korzysta z 
pomocy Bielskiego Domu Kultury, a Gmina pokrywa koszt zatrudnienia 
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instruktora. Próby odbywają się regularnie co wtorek. Członkowie zespołu nie 
mają ze swojej pracy wymiernych korzyści finansowych, ale odczuwają dużą 
satysfakcję, gdyż poprzez swoją działalnośc promują również gminę. 
Przewodniczący podkreślił, że jeśli obie strony angażują się w działalność, 
wówczas można oczekiwać obopólnej korzyści.  

JERZY CHILKIEWICZ – Przewodnicz ący Komisji Oświaty i Spraw 
Społecznych 

- Zauważył, że w Parcewie należałoby poprawić warunki w miejscowej 
świetlicy. WALENTY GAŁUSZEWSKI  przyznał, że należałoby zrobić 
łazienkę. Dodał, że działalność organizacji w Parcewie jest skierowana do jej 
mieszkańców. W pracy pomaga Euroregion Puszcza Białowieska, który tę 
działalność zauważa i wspiera. Ludzie przekonują się do tego, bo są widoczne 
efekty, pomimo, że zarobku nie ma, a często trzeba wyłożyć własne pieniądze. 
Jest to praca całkowicie społeczna. 

RAISA RAJECKA – Wójt Gminy , odpowiadając na pytanie radnego 
MIECZYSŁAWA MATEUSZUKA   dotyczące współpracujących organizacji spoza 
Gminy, poinformowała, że w związku z przynależnością do Stowarzyszenia 
Euroregionu Puszcza Białowieska, Gmina Bielsk jest członkiem Lokalnej Grupy 
Działania, stąd współpraca  w największym stopniu dotyczy miasta Hajnówka i 
polega głównie na wymianie artystycznej. Zespoły z Dubiażyna, Parcewa i Rajska 
uczestniczą w projektach realizowanych poza gminą. 

 W dalszej części posiedzenia radni dyskutowali na temat drużyny piłki nożnej 
z Pilik. Wiceprzewodniczący Rady Gminy – ANDRZEJ BOROWSKI zwrócił 
uwagę, że drużyna piłkarska powinna być wizytówką gminy. Zgłosił propozycję, aby 
wprowadzić zachęty dla zawodników, które będą mobilizowały do większego 
zaangażowania i lepszej gry, np. przyznawać gratyfikację pieniężną w określonej 
kwocie dla wyróżniającego się zawodnika.  

STANISŁAW OLSZEWSKI – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

- Stwierdził, że piłkarze niechętnie wyjeżdżają na mecze poza Bielsk, twierdząc, 
że tracą cały dzień i nie otrzymują żadnej diety.   

JERZY CHILKIEWICZ – Przewodnicz ący Komisji Oświaty i Spraw 
Społecznych 

- Podzielił się swoimi uwagami na temat gry piłkarzy, ich uposażenia i 
współpracy z trenerem TUR-a I. Szczególną uwagę zwrócił na to, że do gry 
powinni być bardziej wykorzystywani młodzi zawodnicy.   

RAISA RAJECKA – Wójt Gminy  

- Przyznała, że temat dotyczący poziomu gry drużyny z Pilik wraca dosyć 
często. Wyjaśniła zasady gry drużyny w klasie “B” oraz warunki, jakie trzeba 
spełnić, aby grać w klasie “A”. Drużyna z Pilik gra po nazwą TUR II, 
natomiast pod nazwą LZS Piliki mogłaby grać tylko w klasie “B”, ponieważ 
nie posiada drużyny młodzieżowej. Pani Wójt poinformowała, że chodzi na 
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mecze drużyny, a na inauguracyjnym meczu Piliki przegrały z wynikiem 5:0.  
Zdaniem Pani Wójt problem polega na tym, że w drużynie grają osoby ciągle 
te same, a “starzy”  zawodnicy niechętnie dopuszczają młodych do grania. 
Poza tym chętnie grają u siebie wśród znajomych, natomiast ze 
skompletowaniem drużyny na mecz wyjazdowy jest problem. RAISA 
RAJECKA podkreśliła, że nie jest przeciwna dietom, ale z przykrością 
obserwuje sytuacje, kiedy trzeba szukać zawodników na mecz wyjazdowy, a 
kierowcy autobusu, który ma zawieźć na mecz trzeba zapłacić. Gmina płaci 
również za żółte i czerwone kartki przyznawane zawodnikom. Podkreśliła, że 
najpierw trzeba ustabilizować drużynę, a potem pomyśleć o wypłacie diet.       

WALENTY GAŁUSZEWSKI – Przewodnicz ący Rady Gminy 

- Zasugerował, aby zastanowić  się nad nową formułą finansowania drużyny.  

Prowadzący posiedzenie PAWEŁ ŁOZOWIK udzielił głosu Przewodniczącemu 
Towarzystwa HAJ – JANOWI MORDANIOWI , który odniósł się do treści 
omawianego sprawozdania dotyczącego współpracy z organizacjami 
pozarządowymi.  Przypomniał, że w grudniu 2010 roku zwracał się do 
Przewodniczącego Komisji Oświaty i Spraw Społecznych z prośbą o zorganizowanie 
posiedzenia komisji z udziałem organizacji pozarządowych. Stwierdził, że jak dotąd 
takie spotkanie nie  odbyło się. Poinformował, że ma uwagi do przygotowanego 
sprawozdania, które przesłał do Urzędu Gminy drogą e-mailową. Poprosil radnych o 
zapoznanie się z nimi. 

Radni nie zgłosili więcej pytań i uwag.  

Sprawozdanie zostało zaopiniowano pozytywnie przez wszystkich radnych.. 

Do pkt. 2) 

W sprawach różnych mówiono o następujących problemach: 

1. Radny ANDRZEJ TYNIEWICKI zgłosił potrzebę naprawy dróg koło wsi Saki i 
Kożyno. Wójt Gminy – RAISA RAJECKA wyjaśniła, że równarka w okresie 
wiosennym  za dużo nie mogła pracować, bo było mokro. Potrzeb związanych z 
naprawa dróg jest bardzo dużo, ponieważ dróg jest dużo. Pracownicy Urzędu starają 
się robić to co możliwe. Zaznaczyła jednocześnie, że rolnicy sami też robią na 
drogach szkody, bo zbyt wcześnie wyjeżdżają na drogi ciężkim sprzętem robiąc 
głębokie koleiny. Poinformowała, że wszystkie potrzeby związane z naprawą dróg 
należy zgłaszać do Pana Andrzeja Tarasiuka lub Włodzimierza Parfieniuka. Trzeba 
współnie zastanowić się, co i w jakiej kolejności robić, aby ustrzec się zarzutów ze 
strony mieszkańców o nierzetelną pracę. Radny MIKOŁAJ CAR powiedział, że nie 
ma większego problemu, jeśli droga jest szeroka i łatwiej jest przejechać, natomiast 
jest wiele dróg polnych, które bardzo często są zaorywane i zasiewane. RAISA 
RAJECKA podkreśliła, że mniej ważne drogi od poprzedniej kadencji są w miarę 
możliwości   naprawiane i w dalszym ciągu będzie to kontynuowane. Nawiązując do 
wypowiedzi radnego MIKOŁAJA CARA podkreśliła, że każdy rolnik powinien znać 
granice swojej działki. Wątpliwości co do szerokości drogi mogą być rozstrzygnięte 
po oficjalnym okazaniu wykonanym przez geodetę. Koszty okazania (1.000 – 1.500 
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zł) ponosi ten, kto zaorał lub zasiał drogę.  Wiceprzewodniczący Rady Gminy 
PAWEŁ ŁOZOWIK zarzucił, że czasami operatorzy spycharki zamiast poprawić stan 
drogi, psują jej profil przez nieumiejętne wyrównywanie. Pani Wójt twierdząco 
odpowiedziała na pytanie radnego MIKOŁAJA CARA, czy będą pieniądze w 
budżecie gminy na dokończenie rozpoczętych remontów świetlic. Przewodniczący 
Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI przypomniał, że w budżecie gminy miały 
być pieniądze przeznaczone na zakup równarki (około 350 tys. zł), zapytał, czy coś 
jest robione w tej sprawie. RAISA RAJECKA poinformowała, że są analizowane 
różne oferty, które należy sprawdzić, tzn. pojechać i obejrzeć sprzęt na miejscu. 
Wracając do tematu naprawy dróg powiedziała, że niezbędna w tym zakresie jest 
współpraca z radnymi i sołtysami, ponieważ są to osoby najbardziej zorientowane, 
które drogi w pierwszej kolejności wymagają naprawy.  Część z nich jest 
wykorzystywana sporadycznie i dlatego są w lepszym stanie.  

2. Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że do urzędu gminy wpłynęło 
podanie w sprawie kupna budynku byłej szkoły w Chrabołach wraz z działką. W dniu 
5 kwietnia był ogłoszony ostatni przetarg, cena wywoławcza wynosiła 250 tysięcy 
złotych, a rzeczoznawca oszacował wartość nieruchomości na kwotę 298 tysięcy 
złotych. Zainteresowani proszą o obniżenie ceny. RAISA RAJECKA wyjaśniła 
radnym, że do pewnej wartości cenę może obniżyć Wójt, a po dwóch przetargach 
bezskutecznych można prowadzić negocjacje. Jak dotąd  nie wykorzystano tej 
możliwości i ogłaszane były kolejne przetargi. Zwróciła się więc do radnych z prośbą 
o podjęcie decyzji w tej sprawie i wskazanie dalszego kierunku działania, ponieważ z 
roku na rok nie używany budynek niszczeje. Przytoczyła kilka podobnych 
przykładów. Podczas dyskusji ustalono, że w sprawie sprzedaży budynku po byłej 
szkole można prowadzić negocjacje.  W głosowaniu jawnym jednogłośnie 
uzgodniono, że z zainteresowanym Wójt Gminy może prowadzić negocjacje w 
przedziale od 200 do 230 tysięcy złotych.  

 Innych spraw nie zgłoszono. 

 

O godz. 10.25 Wiceprzewodniczący Rady Gminy PAWEŁ  ŁOZOWIK 
zamknął posiedzenie. 

Protokół zakończono i podpisano. 

 

  

Protokołowała: 

Insp. Ala Wawulska 

Przewodniczący Rady Gminy: 

Walenty Gałuszewski 

      

Członkowie Komisji Rewizyjnej: 

1. OLSZEWSKI Stanisław 

(Przewodniczący) 

 

....................................... 
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2. NIKOŁAJUK Mikołaj ....................................... 

3. PAC Barbara ....................................... 

4. RUTA Jarosław ....................................... 

      

Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki  

Komunalnej i Przestrzennej 

1. WYSZKOWSKI Anatoli 

(Przewodniczący) 

 

...................................... 

2.  BOROWSKI Andrzej ....................................... 

3.  ŁOZOWIK Paweł ...................................... 

4.  PAWLUCZUK Jan ....................................... 

5. TYNIEWICKI Andrzej ....................................... 

      

Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

1. CHILKIEWICZ Jerzy 

(Przewodniczący) 

 

.................................. 

2. CAR Mikołaj ................................... 

3. KORSZAK Mariusz ................................... 

4. MATEUSZUK Mieczysław  

................................... 

5. SIEMIENIUK Sławomir ................................... 

 


